
 

 

 

 

 

 
 

 

Referat skolebestyrelsesmøde d. 21.9.2023  
Tilstedeværende:  
Pernille Folting, konstitueret skoleleder, næstformand 
Stefan Ørsted Petersen, konstitueret formand 
Claus Plenaa, lærerrep 
Søren Rahn Vastring, lærerrep. 
Naya Marie Nord, lærerrep. 
Annemone Y. Hansen, pædagogrep. 
Karin Schmidt Nielsen, forældrerep.  
Benjamin Elung-Jensen, forældrerep.  
Emine Kanat, forældrerep. 
 
1. Valg af mødeleder og referent 
Emine er mødeleder 
Naya er referent 

 
2. Godkendelse af dagsorden 
Der tilføjes et punkt om høringssvar på budgethøring.  

 
3. Godkendelse af referat 

Referatet er godkendt.  

 
4. Nyt fra: 
· Formanden 
Formanden udtrykker at der generelt er ro på efter en periode med meget fokus på 

parallelsamfundstilsyn og 24/7 podcast.  

 
· Ledelsen, herunder info om valg af AMR, kommende Sb-valg.. 
Der skal først afholdes valg til skolebestyrelsen i foråret og ikke i efteråret som vi havde en 

forventning om.  
Der er sendt krav ud om besparelser på skolerne i indeværende kalenderår på grund af 

merforbrug, hvilket betyder en besparelse på 135 000 på ORS inden nytår. Derudover betyder 

besparelser at den kommunale pulje til Fremtidens Skole indefryses, men de projekter, der 

allerede er bevilliget penge til, bør fortsat kunne gennemføres.  
Onsdag d. 27.9 skal der afholdes personalemøde med fokus på arbejdsmiljø og opstart af APV-

processen. Her vil der blandt andet være foredrag ved Rikke Østergaard om ‘følelsesforurening’ 

på arbejdspladsen. SB inviteres til deltagelse.  
Der er ansat ny administrativ leder pr. 1.10., som har baggrund på rådhuset, og derfor kender 

kommunen indefra.   
Der er ansat ny leder til Klubben i Centrum.  
Der opleves pt problemer med en gruppe børn og unge, som kommer i BKH og opfører sig 

uhensigtsmæssigt og ikke kan håndteres af husværterne. Der ønskes fastholdelse af, at huset er 

åbent og tilgængeligt, og derfor etableres der samarbejde med det kriminalpræventive team, 

politiet og andre relevante aktører for at få håndteret den gruppe børn og unge, det drejer sig 

om.   

 
· Elevrådet 
Elevrådet har endnu ikke holdt første møde efter årets elevrådsvalg, og der afventes derfor, at 

elevrådet konstituerer sig, og der vælges elevrådsrepræsentater til SB.  

 



 

 

 

 

 

5. Opfølgning på konstitueringer i bestyrelsen 
Efter at tidligere formand er stoppet i bestyrelsen, er denne endnu ikke blevet konstitueret på ny. 

Det undersøges om den nuværende suppleant kan blive ordinært medlem af bestyrelsen, og så 

skal forældrerepræsentanterne på ny konstituere bestyrelsen ved næstkommende SB-møde.  
Der er en udfordring omkring mængden af forældrerepræsentanter i bestyrelsen, da det flere 

gange er oplevet, at bestyrelsen ikke er beslutningsdygtig, fordi der er for få 

forældrerepræsentanter til stede.  
Det foreslås at man fremover forsøger at engagere forældre til nye elever i mini-SFO til at blive 

en del af skolebestyrelsen.  

 
6. Opfølgning på parallelsamfundstilsyn 
Punktet udskydes for at sikre tid til arbejde med høringssvar.  

 
7. SFO – opdatering på bemandingen 
Der er blevet ansat to pædagogstuderende, som er i SFO’en så meget som muligt, men som 

også skal varetage deres studieforpligtelser. Derudover har man ansat en pædagogmedhjælper. 

Der er fortsat, på trods af varslede besparelser, budgetteret med ansættelse af endnu en 

medarbejder til SFO’en, som vi fortsat forsøger at rekruttere.  

 
8. Høringssvar – vi fik en henvendelse op mod sommerferien, hvor Stefan og Emine har været 

inde over svar. Se bilag. 
Der har været igangsat en kapacitetsanalyse på skole- og klubområdet i Høje Taastrup 

Kommune Øst, som blandt andet peger på muligheden for, at der flyttes modtagetilbud fra ORS 

til Sengeløse Skole, at gruppeordningerne fra Borgerskolen permanent flyttes til 

Mølleholmskolen, mens modtageklasserne fra Mølleholmskolen flyttes til Borgerskolen. 

Derudover foreslås muligheden for at lade BKH blive en del af Borgerskolen og lade ORS afd. 

Gadehaven bliver en del af Torstorp Skole.  

 
9. Møder i skoleåret 2023/2024 
Der fremsættes ønske om at SB-møder placeres på torsdage i lige uger med seks ugers interval.  

 
10. Eventuelt 

 
11. Høringssvar på budgethøring 
Der er skrevet høringssvar på følgende prioriteringsforslag:  
ISU01 Tættere samspil mellem klub og skole til gavn for børnene 
ISU03 Mere fleksibel anvendelse af interne specialundervisningstilbud 
 

 


